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VI. 写作（15分）
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考前寄语

除了交际英语、阅读理解及写作，《大学英语》3级的考试内容主要源自上述教材《大学英语》（3，4）中前10课的内容和这本书的最后部分，即“全国网络教育统一考试《大学英语》题解及模拟试题”。下面是根据考试题型出的一些练习题。

I. 交际用语（每题2分，共10分）

1. A: You look sad. __________?

    B: Oh, my grandmother’s very ill.

a. What’s up                                 
b. How are you           
c. What’s that                               
d. How about you
2. A: Do you have oranges and apples?    
    B: __________.
    a. The oranges are very cheap.
b. You like apples, don’t you?      
c. Of course, we have some fruits.
d. Yes, madam, on the second shelf over there.     

3. A: __________.
    B: Thank you. I certainly will
    a. Happy birthday to you             

    b. Let me help you with your English

    c. Please give my best regards to your grandparents           

    d. Don’t forget to post the letter 

4. A: Hello, this is 8913328.     
B: __________?
a. How are you       
b. Will you come tonight     
c. Can I take a message        
d. Is that Mary 
5. A: My children are always arguing. How could I do with them?             

    B: __________

    a. Just leave them alone.      

    b. That’s right.    

    c. Are you sure?       

    d. How old are your children?

6. A: __________

    B: It’s nothing to worry about. I never liked it anyway.

    a. I lost my umbrella this morning.              

    b. I worry about the umbrella.

    c. I feel terrible, because I left your umbrella somewhere.

    d. I’m sorry, but we don’t have that umbrella
7. A: Where is Tom this morning?          

    B: He’s got a cold.       

    A: __________

    a. Tell him to take it easy.    

    b. What’s the matter with him?

    c. He is absent.               

    d. What? Where is he?

8. A: __________ that you came here yesterday?           

    B: By train.

a. How it was                                        
b. How was it          

c. How were you                                   
d. How are you

II. 词汇与语法（每题2分，共20分）
1. The more you exercise every day, ________.

    a. the better recovered will you be
    b. the better recovered you will be 
    c. the better recovering you will be
    d. the better recovering will you be
2. My sister was ______ she lost her ability to speak.   
    a. so scaring that                                       b. so scared that
    c. such scaring that                                   d. such scared that
3. ______ cell phone is not allowed in class, students feel bored.
    a. Because                               
           b. Even
    c. Although                                                d. While

4. For many kinds of insects, living in the desert is ______. 
    a. easy than for animals                              b. easy than animals 

    c. easier than animals                                 d. easier than for animals
5. Teenagers can easily ______ computer games.

     a. get addicted to                                     b. get addicted in

     c. get addicted with                                 d. get addicted of

6. Since you have an interview early tomorrow morning, you ______.

    a. had better not staying up late               b. had better not to stay up late

    c. had better not stay up late                    d. had not better stay up late
7. This means that parents have little control over ______ their children marry.
    a. who                                                       b. whom 
    c. why                                                       d. whenever

8. If you had carefully followed the instructor’s suggestion, ______.

     a. there would have no accident

     b. there would be no accident

     c. there would not have any accident

     d. there would not have been any accident

9. Few people can ______ such strong summer heat and dryness.

    a. remain                                                    b. stay

    c. survive                                                   d. continue 

10. We ______ the dangers of noise and we are trying to do something to control it.  
      a. are  aware with                                      b. are aware of

      c. are  conscious  with                              d. are  conscious  about                              

11. One way of ______ is to move the airport to a place far away from Bombay.

      a. limiting the noise                                   b. restraining the noise
      c. making the noise                                   d. producing the noise
12. How can such a famous celebrity ______ a second-hand car?

      a. settle for                                                 b. settle down

      c. settle in                                                  d. settle up

13. ______ or I will move out. 
      a. You will give up your stupid idea           
      b. Either will you give up your stupid idea     
      c. Either you give up your stupid idea        
      d. You don’t give up your stupid idea
14. I have $50, but that is not __________ enough for my journey fare.

      a. almost                                                     b. nearly           

      c. hardly                                                      d. mostly

III阅读理解（选择题每个2分；简答题每个5分，共40分）

为避免学生误以为出的答疑题即考试题，特在此讲解做“阅读理解”题的技巧。

1. 首先，阅读理解题型包括以下几类：词汇题；因果关系题；细节题；指代题；推理题；意译题；例证题；判断题等。 
2. 难以程度和《大学英语》（3, 4）相当，所以不要盲目放弃而乱选答案。
3. 相对于雅思、托福、大学英语4、6级考试，全国网络教育统一考试《大学英语》的阅读材料不会太长，问题涉及的机关也不会太多。
4. 切忌按自己的经验或知识选答案。一切答案都在原文中。
5. 在有些单词不认识的情况下，可根据上下文猜测意思并选出答案，或根据所给的问题找到原文答案可能出现的地方，直观选择答案即可。
6. 简答题往往会有小机关，或让你总结全文的大意，或让你归类，或让你推理，要前后兼顾，切忌只回答了问题的一部分而忽略了前面或后面相关的信息。 

以下面的Passage 为列说明。

        In 1939 two brothers, Mac and Dick McDonald, started a drive-in restaurant in San Bernadino, California. They carefully chose a busy corner for their location. They had run their own businesses for years, first a theater, then a barbecue restaurant, and then another drive-in. But in their new operation, they offered a new, shortened menu: French fries, hamburgers, and sodas. To this small selection they added one new concept: quick service, no waiters or waitresses, and no tips.

        Their hamburgers sold for fifteen cents. Cheese was another four cents. Their French fries and hamburgers had a remarkable uniformity, for the brothers had developed a strict routine for the preparation of their food, and they insisted on their cooks’ sticking to their routine. Their new drive-in became incredibly popular, particularly for lunch. People drove up by the hundreds during the busy noontime. The self-service restaurant was so popular that the brothers had allowed ten copies of their restaurant to be opened. They were content with this modest success until they met Ray Kroc.

        Kroc was a salesman who met the McDonald brothers in 1954, when he was selling milk shake-mixing machines. He quickly saw the unique appeal of the brothers’ fast-food restaurants and bought the right to franchise other copies of their restaurants. The agreement included the right to duplicate the menu, the equipment, even their red and white buildings with the golden arches. 

        Today McDonald’s is really a household name. In 1976, McDonald's had over $ 1 billion in total sales. Its first twenty-two years is one of the most incredible success stories in modern American business history.

1. This passage mainly talks about

    a. the development of fast food services

    b. how McDonald’s became a billion-dollar business

    c. the business careers of Mac and Dick McDonald

    d. Ray Kroc’s business talent

答案：b
解析：这是主旨题。考学生的概括能力。首先，a和d都能排除，a太泛了，因为文章并没有提到任何其他的快餐业；d只是一个非重要信息，Ray Kroc是Mac and Dick产业不可不提的人物，因为他购买了该品牌的经营权。这样，这道题的答案就已经出来了，即：McDonald’s 是如何成为上亿元的产业的：Mac and Dick McDonald 两兄弟的最初创业及 Kroc对成功后的McDonald’s经营权的购买。

2. Mac and Dick managed all of the following businesses except

    a. a drive-in　　

    b. a cinema　　

    c. a theater 　　

    d. a barbecue restaurant

答案： c

解析：这是细节题。第 1 段第 3 句直观地告诉了答案：They had run their own businesses for years, first a theater, then a barbecue, restaurant, then another drive-in。所以只有 C他们没有做过。

3. We may infer from this passage that

    a. Mac and Dick McDonald never became wealthy for they only sold simple food. 

b. The location the McDonald’s chose was the only source of the great popularity of their 
    drive-in.

    c. Forty years ago there were numerous fast-food restaurants

d. Good location, shortened menu, and quick service without tips contributed to 
    the McDonald’s success.

答案： d

解析：这是判断题，也是意译题，即原文中的信息要正确理解。同时，也考技巧，即排除信息不全或细节有遗漏的题，也切忌按自己的经验或知识选答案。如答案c. 学生不能根据自己的猜测或知识认为40年前已经有不少快餐店，至少这一点文章中没提及，所以c是错的。A显然是错误信息；b则不全面，只提到了快餐点地点的重要性，但这只是 McDonald’s成功原因之一。所以答案d 包含的内容最全面。

4. The passage suggests that　　　

    a. creativity is an important element of business success.

    b. Location is important in starting business.

    c. The McDonald’s declined after the brothers allowed ten copies of their restaurant open.

    d. California is the best place to start a business.

答案：a

解析：这和第3题类似，是判断题，也需要逻辑推理和概括。B首先要排除，因为它信息不全面，光有好的location对于成功的餐饮是不够的；d在原文中没有提及；c是错误信息。答案只有a，而且它是一个具有概括性的正确答案，在原文细节中也能找到线索：1) 从第 1 段第 2句话开始我们知道Mac and Dick“精心选择地点”、创建了快餐业新的、创造性的理念：they offered a new, shortened menu: French fries, hamburgers, and sodas. To this small selection they added one new concept: quick service, no waiters or waitresses, and no tips. 2) 根据第 3 段第 2 句，我们知道Kroc 后来的加盟也是因为他精明的商业意识：“He quickly saw the special attraction of the brothers’ fast-food restaurants and bought the right to franchise other copies of their restaurants.”

5. As used in the second sentence of the third paragraph, the word “unique” means

    a. special 　　            b. financial　　           c. attractive　　        d. peculiar

答案：d

解析：词汇题，一是认识这个词汇，二是根据上下文猜测。“unique”的意思是“与无伦比的”、“独一无二的”。B, c先排除，special是“特别的”、“有针对性的”；peculiar是“独特的”
IV. 完型填空（每个1分，共10分）

具体内容和前面提到的《大学英语》（3，4）中前10课的内容有关。

为避免学生误以为出的答疑题即考试题，特在此讲解做“完型填空”题的技巧。

1. 通读原文，能顺手填上的词就填上，不能填上的也不要停，有时读到后面前面某些空的答案就已经明朗化。另外，通读会增强对原文的正确理解
2. 在理解的基础上猜出要填的内容并在所给的选择中选择
3. 四项选择中，要具体选择哪个词会涉及到词汇和语法知识，如：要确定填的词性（名词、动词、副词、介词、形容词、动词不定式、动名词）、时态、语态、单复数等，当然还要认识单词并知道其用法。 
4. 要填的词和其前后通常有固定搭配关系
5. 要填的如果是词组，则注意所给选项里哪个是固定词组或固定搭配

V. 翻译 (共15分)

1. 英译汉，具体内容和前面提到的《大学英语》（3，4）中前10课的内容有关
2. 汉译英，具体内容和前面提到的《大学英语》（3，4）中前10课的内容有关

VI. 写作（共15分）

根据要求的点写作。但要记住：所有的文章有自己内部的逻辑，即：提出话题并就话题提出自己对它的看法、论证自己看法的合理性、结论。用文章结构来表现就是三大部分。就下面写作要求提供范文一篇，注意文章的思路与结构。凡写作，无论篇幅大小，思路应该是一样的。
Do you agree or disagree with the following statement: It is better for children to grow up in the countryside than in a big city? Use specific reasons and examples to develop your essay.

People argue as to whether it is better for children to grow up in the countryside than in a big city. I grew up in the countryside myself. I know definitely that growing up in the city is better than in the countryside.

Life quality is much better in the city. There are better schools, hospitals, shopping malls, and public transportations. It is easy for people to go anywhere by any vehicle in the city, not like in the countryside where there are only few roads for buses. If people get sick it is hard to find good hospitals and doctors in the countryside, and most people die on the way to be sent to the city. If you have children, you will of course choose the city for your children to live in, because here they can receive better education; there are modern equipments and better teachers. Your children will have more opportunities to meet people with different backgrounds and from different places. They will have more opportunities to find jobs in the city and get better salaries.

Of course living in the countryside might mean fresh air and less crowdedness, noise, and pollution; but people more need opportunities to develop themselves and improve their life quality. The modernity in the city can make their life easier and more enjoyable. Only in the city can your children have opportunities to meet people from different worlds and to visit museums, parks, shopping malls, and big universities. 
前面两道大题的答案：

I. 交际用语（每题2分，共10分）

1-8  ADCDACAB
II. 词汇与语法（每题2分，共30分）

1-5       BBADA 

6-14     CBDCB AACB
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